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     З А П И С Н И К  
 

са 3. сједнице Заједничке комисије за европске интеграције 
             Парламентарне скупштине БиХ, 
                 одржане 31. 05. 2007. године 
 

 Сједница је почела у 11 часова. 
 

Сједници је предсједавао Халид Гењац, предсједавајући Заједничке комисије за 
европске интеграције.  
Сједници су присуствовали чланови Заједничке комисије: Халид Гењац, Драго Љубичић, 
Алма Чоло, Иво Миро Јовић, Зоран Копривица, Шемсудин Мехмедовић, Бранко Докић, 
Селим Бешлагић, Милица Марковић,  те Владана Лучић, стручни сарадник у Комисији, и 
Сабина Пстроцки, приправник-волонтер. 
Чланови Азра Хаџиахметовић, Рудо Видовић и Хилмо Неимарлија оправдано су 
одсуствовали. 
 

 
Осим чланова Комисије, сједници су присуствовали: Игор Давидовић, главни 

преговарач БиХ у преговорима са Европском унијом; Неџад Хаџимусић, амбасадор у 
сједишту Министарства иностраних послова; Драган Божанић, амбасадор у сједишту 
Министарства иностраних послова и национални координатор за Пакт стабилности; 
чланови Мисије ОЕБС-а у БиХ – Програм подршке Парламенту: Doina Ghimici и Нина 
Шандрк,  и представници медија.  

 Након што је предсједавајући констатовао да постоји кворум, усвојен је сљедећи  
 
     

ДНЕВНИ РЕД 
 
1. Усвајање Записника са 2. сједнице Заједничке комисије; 
2. Информација о активностима Преговарачког тима БиХ у преговорима са 

Европском унијом;  
3. Информација представника МИП-а о активностима Пакта стабилности, са 

посебним освртом на његову реорганизацију и трансформацију; 



4. Припрема за 9. међупарламентарни састанак Комисије са Комисијом 
Европског парламента за југоисточну Европу, Брисел, 28. јуни 2007. године, 
утврђивање састава делегације и информација о току припрема за састанак; 

5. Текућа питања. 
 

 
Ад. - 1.  Усвајање Записника са 2. сједнице Заједничке комисије за европске  
               интеграције ПСБиХ 
 
Комисија је једногласно усвојила Записник са 2. сједнице Заједничке  комисије. 
 
 
Ад. - 2. Информација о активностима Преговарачког тима БиХ у преговорима са 
              Европском унијом 
 

Игор Давидовић, главни преговарач у преговорима БиХ са Европском унијом, на 
почетку свог излагања, захвалио је Комисији на подршци коју је пружила Преговарачком 
тиму БиХ и истакао  да ће  Комисија имати значајну улогу приликом ратификације 
уговора. 

 Он је нагласио да су преговори, који су убрзани на изричито инсистирање 
Брисела, формално окончани. До сада су одржане двије званичне и пет техничких рунди 
преговора, како је и било предвиђено. Међутим, да би се преговори окончали, потребно је 
испунити политичке услове који су неопходни за одржавање треће званичне рунде 
преговора. 

То је посљедња рунда преговора која би означила и формално закључење процеса, 
тј. потписивање Споразума о стабилизацији и придруживању (ССП). Потписивање овог 
споразума означиће политичку, демократску и законодавну припремљеност БиХ за 
добијање статуса придруженог члана ЕУ. То подразумијева да ће БиХ и формално бити 
припремљена за преузимање и спровођење стандарда ЕУ, који су предуслов за почетак 
преговора о пуноправном чланству. Текст  Споразума о стабилизацији и придруживању је 
усаглашен и договорен је период транзиције од шест година, односно оквирни временски 
рок у којем БиХ треба да испуни обавезе преузете од ЕУ. Услови за парафирање, тј. 
званично усаглашавање Споразума подразумијевају рјешавање политичких питања, као 
што је реформа полиције, и Европска заједница неће правити уступке када је у питању 
њихово испуњење. У том процесу важна је и улога Парламентарне скупштине БиХ. Само 
парафирање Споразума, као и потписивање, може бити обављено у једном дану, а 
потписници ће бити преговарач из БиХ и изасланик Европске уније. Након потписивања 
Споразума слиједи ратификација земаља чланица ЕУ која у  просјеку траје двије године, и 
у којој ће кључну улогу имати бх. дипломатска мрежа.  

Током дискусије која је услиједила након излагања главног преговарача Игора 
Давидивића,  Халид Гењац захвалио је главном преговарачу и његовом тиму на 
успјешном вођењу преговора са ЕУ. Предсједавајући Комисије је, у контексту излагања 
главног преговарача, говорио о значају заштите домаћих производа и прилагођавању 
царинског система будућим европским стандардима. 

Шемсудин Мехмедовић истакао је значај едукације привредника и поставио 
питање да ли ће привредници и пољопривредни произвођачи бити спремни да уђу у овај 



процес, констатујући да за бх. извознике увијек постоје нове баријере за извоз у сусједне 
државе. 

Иво Миро Јовић поздравио је излагање Игора Давидовића и предложио да 
електронски медији прате рад Преговарачког тима и о томе редовно обавјештавају 
јавност, тражећи  да се утврди које институције БиХ нису испуниле преузети дио обавеза 
према ЕУ. Истакао је да треба побољшати ефикасно искоришћавање буџета с обзиром да   
статистички подаци за прошлу годину показују да буџет није био довољно искоришћен, 
што је највјероватније резултирало лошијом подршком и за испуњавање претприступних 
обавеза БиХ и за спровођење реформи, привредних и других, које морају претходити 
потписивању Споразума о стабилизацији и придруживању. 

Бранко Докић честитао је Преговарачком тиму на успјешно обављеном задатку, а 
затим се осврнуо на реформу полиције. Рекао је да је то услов који се поставља у БиХ, а не 
у Бриселу, те додао да ниједна политичка партија у Републици Српској није спремна да 
прихвати реформу у тренутном облику. Такође је  нагласио да јавност треба што је могуће 
више упознати са свим аспектима преговора и Споразума који се смију излагати у 
јавности или према институцијама. Истакао је да медији треба да буду укључени у 
промоцију свих активности Преговарачког тима. 

Алма Чоло говорила је о усклађивању бх. легислативе са европском и истакла да 
сваки закон, било да је инициран од Савјета министара или од посланика, треба да буде 
достављен у парламентарну процедуру заједно са мишљењем Дирекције за европске 
интеграције као  и Преговарачког тима о усклађености  са законодавством ЕУ. Такође, 
поставила је питање ефикасности полиције у цијелој БиХ, те нагласила да се без реформе 
полиције у оба ентитета не може ићи у процес придруживања. 

Селим Бешлагић рекао је да Комисија мора сугерисати свим заинтересованим 
странама да примјењују све оно што је услов за приступање ЕУ.  

Зоран Копривица подржао је предлоге Бранка Докића и Иве Мира Јовића који се 
односе на едукацију јавности и привредних субјеката у  процесу европских интеграција. 

Халид Гењац подсјетио је да је на данашњем дневном реду разматрање техничке 
димензије преговора, а да ће се о политичким критеријумима разговарати накнадно. 

Након обављене расправе, на предлог предсједавајућег, усвојени су сљедећи 
закључци: 

 
1. Чланови Комисије прихватају излагање главног преговарача, поздрављајући 
        остварене резултате. 
2. Чланови Комисије подржавају намјеру Преговарачког тима да дијелове 
        Споразума достави надлежним институцијама на које се односе и гдје је то 
        могуће. 
3. На једној од наредних сједница Комисије разматраће се спремност 

институција и њихова припремљеност за период транзиције.  
 

 
 
 
 
Ад. - 3. Информација МИП-а БиХ о активностима Пакта стабилности, с посебним  
              освртом на његову реорганизацију и трансформацију 



 
Представници МИП-а, амбасадори у сједишту, Неџад Хаџимусић и Драган 

Божанић, презентовали су информацију о Регионалном савјету за сарадњу (РЦЦ) и 
изложили преглед активности вођених током реализације пројекта кандидатуре Сарајева 
за сједиште Секретаријата Регионалног савјета за сарадњу. Амбасадор Хаџимусић 
изразио је захвалност Заједничкој комисији и назвао је партнером и супервизором у 
процесу европског интегрисања БиХ. У свом излагању фокусирао се на формирање, 
основне функције и активности Регионалног савјета за сарадњу (РЦЦ), који је настао 
процесом трансформације Пакта стабилности за југоисточну Европу. Умјесто Пакта 
стабилности, који је осмишљен и дјеловао као пројекат Европске уније, Регионални савјет 
за сарадњу дјеловаће под политичким окриљем земаља региона ЈИ Европе, организованих 
у Процес за сарадњу у југоисточној Европи (СЕЕЦП). Осим земаља региона, учесница 
СЕЕЦП-а, РЦЦ ће окупљати партнерске и донаторске земље које су биле укључене у 
активности Пакта стабилности, чиме ће се остварити његов континуитет. РЦЦ ће 
дјеловати у пуној координацији са тројком СЕЕЦП-а (тренутни, бивши и будући 
предсједавајући СЕЕЦП-а). 

На састанцима регионалних столова Пакта стабилности у Београду и Букурешту 
иницирано је успостављање РЦЦ-а трансформацијом Пакта стабилности,  након чега је 
разрађен институционални оквир. На самиту шефова држава и влада СЕЕЦП-а у мају 
2007.  у Загребу, донесен је документ (Анекс Повељи), којим је дефинисан однос РЦЦ-а и 
СЕЕЦП-а и основни механизми рада и одлучивања. 

Основна функција и задаци РЦЦ-а су: обезбјеђивање политичке координације над 
25 регионалних иницијатива које су развијене под окриљем Пакта стабилности, развијање 
регионалне сарадње у југоисточној Европи у различитим областима, с тим да земље 
региона као и сам регион достигну стандарде за интегрисање у европске и евроатлантске 
структуре. Тежиште ће бити на развијању регионалних капацитета. 

Неџад Хаџимусић поновио је да су приоритети дјеловања РЦЦ-а наслијеђени и 
представљају континуитет дјеловања Пакта стабилности у области економије и 
друштвеног развоја, инфраструктуре, правосуђа, унутрашњих послова, 
међупарламентарне и сарадње у области безбједности, те кадровског усавршавања..  

Драган Божанић говорио је о успјешној кампањи  вођеној током кандидатуре 
Сарајева за сједиште Секретаријата. Кампању је усклађивао МИП, уз подршку 
предсједавајућег и осталих надлежних у Савјету министара. Кандидатура Сарајева 
оцијењена је позитивно и званично је потврђено да ће Сарајево почетком 2008. године 
бити сједиште Секретаријата новог регионалног тијела, Регионалног савјета за сарадњу. 
Он је истакао да је предност Сарајева била консолидација мира у постконфликтном 
периоду, што је изузетна политичка порука за грађане БиХ, сусједе у региону и 
међународно окружење. Од великог је значаја што је Савјет министара уступио 
Секретаријату  функционалан простор за рад, који се налази на 5. спрату у „Згради 
пријатељства БиХ и Грчке“. 

 Елабориран је и Нацрт споразума којим БиХ даје Секретаријату РЦЦ-а 
међународноправни статус са значајним привилегијама и имунитетским правима за 
генералног секретара и особље, које таквим институцијама припада по важећим 
међународним конвенцијама. Истакао је да су утврђени и принципи финансирања 
Секретаријата. Годишњи буџет од 30.000.00 евра финансираће са по једном трећином 



земље СЕЕЦП-а, Европска унија и партнерске земље. Босна и Херцеговина ће 
учествовати са 60.000 евра годишње. 

Послије краће дискусије која је услиједила након излагања представника МИП-а, 
закључено је да Комисија прихвата извјештај представника МИП-а и поздравља оснивање 
Регионалног савјета за сарадњу, те да ће Комисија за европске интеграције редовно 
пратити активности РЦЦ-а. 

 
 

 
 
Ад. - 4. Припрема за 9. међупарламентарни састанак Комисије са Комисијом  
              Европског парламента за југоисточну Европу, Брисел, 28. јуни 2007,  
              утврђивање чланова делегације и информација о току припрема за састанак. 
 

Предсједавајући Халид Гењац извијестио је  чланове Комисије  о току припрема за  
одржавање 9. међупарламентарног састанка Заједничке комисије са Комисијом Европског 
парламента за југоисточну Европу, који ће се одржати  28. јуна 2007. године у Бриселу. 

Предложено је да у делегацији која ће учествовати на састанку у Бриселу буду: 
Халид Гењац, Иво Миро Јовић, Шемсудин Мехмедовић, Бранко Докић, Зоран 
Копривица, те Владана Лучић, стручни сарадник у  Комисији. Комисија је једногласно 
усвојила овај предлог. 

 
 
 
 

Ад. - 5. Текућа питања 
 

Владана Лучић, стручни сарадник у Комисији, информисала је чланове Комисије 
о  одржавању семинара  који ће организовати ОЕБС, а чији су представници пратили рад 
сједнице Комисије. Са Doinom Ghimici, представницом ОЕБС-а за подршку Парламенту, 
договорено је да се 5. јула 2007. године одржи  семинар за чланове Заједничке комисије за 
европске интеграције. Главни излагач на овом семинару биће господин Антон Кокаљ, 
предсједавајући Комисије за европске послове Парламента Словеније, који је прихватио 
позив да дође у Сарајево. Главна тема његовог излагања биће рад Комисије, с посебним 
освртом на парламентарне обавезе које се односе на процес европског интегрисања, као и 
на потребе, изазове, стратегију и организацију рада Комисије. На овај семинар ОЕБС ће 
позвати и представнике Делегације Европске комисије за БиХ. 

 
Сједница Комисије завршена је у 14 часова. 
 
 
                                                                                                                             Предсједавајући 
                  Заједничке комисије 
            Халид Гењац 
 
 



 
 
 
 

 
 
         
             
       
 
 

 
 
         
             
       
 


